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PROTOKÓŁ
z posiedzenia Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych z dnia 21 czerwca 2018 r.

W posiedzeniu wyjazdowym  uczestniczyli:
Członkowie komisji- lista obecności w załączniku,
Radna - J. Pawełczyk.
Oraz na posiedzeniu w sali UMIG
1. Burmistrz Miasta i Gminy w Dolsku –  H. Litka
2. Sekretarz Miasta i Gminy w Dolsku – M. Godawa
3. Pracownik referatu gospodarczego – M. Leciejewska
4. Pracownik referatu gospodarczego – M. Gogół
5. Z-ca Kierownika referatu finansowego  - M. Woroch

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych
J. Kaczmarek, który powitał członków Komisji, zaproszone osoby i poinformował,
że tematem dzisiejszego spotkania jest omówieni następujących punktów z planu pracy
komisji:

1. Sala gimnastyczna przy Szkole Podstawowej w Masłowie,
2. Realizacja programu internet szerokopasmowy
3. Rozbudowa oświetlenia na terenie gminy Dolsk
4. Sprawy bieżące.

Komisja przeprowadziła wizję lokalną i zapoznała się z realizacją przez Szkołę
Podstawową im. Jana Brzechwy w Masłowie budowy ogrodzenia części boiska oraz budowy
przydomowej oczyszczalni ścieków przy szkole. Po terenie komisję oprowadziła Dyrektor
szkoły Maria Banaszak.
Przy obiekcie oczyszczalni ścieków komisja zwróciła uwagę na pozostawione nierówności
terenu, piaszczysta droga prowadząca do tego miejsca jest zapadnięta i powstały koleiny.
Teren wokół również nie został wyrównany, jest zarośnięty.
Wybudowane ogrodzenia zdaniem komisji również  nie zostało wykonane należycie,
nie zostały wykarczowane krzewy  rosnące tuż przy postawionym płocie, co stwarza ryzyko
szybkiego degradowania ogrodzenia przez roślinność. Wątpliwości budziły również
postawione bramki wejściowe, które są zdrutowane z ogrodzeniem, gdyż odległość zamka
bramki od słupka uniemożliwia jego  zamknięcie.

Pani Dyrektor na zadane pytanie odnośnie wyboru wykonawcy ogrodzenia
poinformowała radnych, że został on wybrany przez UMIG w Dolsku, ona nie miała wpływu
na wybór wykonawcy.
Członkowie komisji zwrócili uwagę Pani Dyrektor na brak należytej dbałości o teren, który
jest bardzo zarośnięty, pobocze przy wjeździe na boisko nie jest wykoszone. Plac na którym
powinno znajdować się boisko do piłki nożnej również jest porośnięty wysoką trawą
co uniemożliwia korzystanie z niego przez dzieci.

M. Banaszak poinformowała, że szkoła do pomocy przy utrzymaniu terenu zawiera
umowy zlecenia gdyż w szkole nie ma etatu woźnego, który mógłby wykonywać te prace.

Następnie członkowie komisji obejrzeli teren, który został przeznaczony pod budowę
sali gimnastycznej. Obecnie jest on porośnięty przez drzewa, obok stoi budynek w którym
znajduje się kotłownia, a przy budowie sali musi on zostać rozebrany. Zdaniem radnych
zakończenie formalności razem z ostatecznym projektem szkoły i pozwoleniami
na jej budowę powinno zostać zrealizowane do końca tego roku.
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Przewodniczący komisji J. Kaczmarek podziękował Dyrektor M. Banaszak
za oprowadzenie po terenie i komisja udała się do UMIG w Dolsku na kontynuację
posiedzenia.

Do członków komisji w sali UMIG dołączył pracownik referatu gospodarczego
M. Leciejewska oraz Sekretarz Miasta i Gminy M. Godawa.
Komisja przekazała swoje wrażanie odnośnie przeprowadzonej wizji lokalnej w Masłowie.
M. Leciejewska poinformowała, że wykonawca prac związanych z oczyszczalnią ścieków dał
2 letnią gwarancję, wymiana terenu przy tej budowie i nawiezienie nowej ziemi wiązała
się z ryzykiem opadu terenu i powstania nierówności i dlatego wykonawca zobowiązał
się do uzupełnienia tego miejsca w ziemię jak i również do zamontowania nadstawek
wynoszących do otworów w pojemniku, którym zbiera się osad. Zaplanowane jest również
ogrodzenie tego trenu.
Na wnioski radnych o sprawowanie należytego nadzoru, Sekretarz M. Godawa
poinformowała, że to dyrektor jednostki sprawuje nadzór zarówno pedagogiczny
jak i gospodarczy nad wszystkimi pracami i inwestycjami które wykonywane są na terenie
podległej mu placówki.
Ogrodzenie terenu boiska przy szkole w Masłowie jest jeszcze na etapie realizacji, odbiór
jeszcze nie był przeprowadzony, wszelkie uwagi  i nieprawidłowości zostaną przekazane
wykonawcy tak aby do dnia odbioru zostały naprawione. Członkowie komisji proponują
również aby z uwagi na brak miejsc parkingowych przed szkołą udostępnić takie miejsce
z tyłu budynku szkoły, gdzie wystarczy wykarczować drzewa owocowe i zorganizować
tymczasowe miejsce parkingowe. Droga z tyłu szkoły gdzie został wysypany gruz również
będzie poprawiana przez wykonawcę o czym poinformowała M. Leciejewska.

M. Leciejewska została powiadomiona o konieczności zakończenia kompletowania
dokumentów związanych z uzyskaniem pozwoleniem na budowę sali gimnastycznej
w Masłowie tak aby wszystkie niezbędne dokumenty były gotowe do końca roku. Jeżeli
pojawi się jakaś możliwości skorzystanie z zewnętrznych środków finansowych, komplet
dokumentów powinien być jak najszybciej złożony.
M. Leciejewska opuściła posiedzenie komisji, a dołączył do obrad Burmistrz H. Litka.

Burmistrz H. Litka wraz z Sekretarz M. Godawą przedstawili komisji projekt uchwały
w sprawie wynagrodzenia Burmistrza o którą to uchwałę powinien zostać rozszerzony
porządek obrad najbliższej sesji Rady Miasta i Gminy w Dolsku w dniu 25.06.2018.
Burmistrz poprosił członków komisji o rozmowę dotyczącą jego wynagrodzenia, w związku
ze zmianą przepisów dotyczących zasad wynagradzania wójtów, burmistrzów. Zgodnie
z rozporządzeniem, o 20 proc. obniżone zostały stawki wynagrodzenia zasadniczego  m.in.
wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Rozporządzenie weszło w życie 19 maja 2018 r.,
natomiast obniżenie wynagrodzeń obowiązuje od 1 lipca 2018 r. Sekretarz M. Godawa
przedstawiła projekt uchwały, która została dostosowana do nowych przepisów i regulacji
uaktualniając tabele w zakresie kwot wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników
samorządowych, zatrudnionych na podstawie wyboru. Projekt tej uchwały kształtuje
wynagrodzenie w sposób zgodny ze zmianami. W uchwale wynagrodzenie zasadnicze zostało
ujęte na poziomie maksymalnego wynagrodzenia w tabeli B stanowiącej załącznik Nr 1
do rozporządzenia z dnia 15 maja 2018 roku w gminie do 15 tys. mieszkańców, dodatek
funkcyjny w wysokości 75 % maksymalnego dodatku funkcyjnego określonego w tabeli 1B
stanowiącej załącznik nr 1 do rozporządzenia, dodatek specjalny w wysokości 30 % łącznej
kwoty wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego oraz dodatku za wieloletnią pracę
w wysokości 20%.
M. Godawa prosiła o zwrócenie uwagi na odpowiedzialność jaka ciąży na osobie sprawującej
funkcję Burmistrza, wynagrodzenie takiej osoby powinno być godziwe i adekwatne
do obowiązków.
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Przewodniczący komisji J. Kaczmarek poprosił aby Burmistrz i Sekretarz opuścili
obrady, a komisja w tym czasie ustosunkuje się do przedstawionych propozycji. Obrady
opuściła również radna J. Pawełczyk.

J. Kaczmarek przypomniał członkom,  że nie tak dawno wynagrodzenie Burmistrza
zostało obniżone i tam zostały właśnie skorygowane wysokości dodatków. Obecne
wynagrodzenie naszego burmistrza nie jest wygórowane w porównaniu do okolicznych
włodarzy. Po krótkiej dyskusji czy pozostawić dodatek funkcyjny na zaproponowanym 75%
poziomie czy może na poziomie 70% zaproponowanym przez członków, w głosowaniu
jednogłośnie 4 głosami „za” Komisja przyjęła wysokość dodatku funkcyjnego w wysokości
70%, przy akceptacji pozostałych postanowień zaproponowanych w projekcie uchwały.

Na salę obrad powróciła Sekretarz M. Godawa wraz z J. Pawełczyk.
Przewodniczący komisji J. Kaczmarek przedstawił stanowisko komisji odnośnie

zaproponowanego projektu uchwały dotyczącego wynagrodzenia.
Na salę został poproszony pracownik referatu gospodarczego M. Gogół, który

przedstawił członkom komisji regulaminy dostarczone przez ZGK w Dolsku oraz Śremskie
Wodociągi Sp. z o.o. w Śremie dotyczące dostarczania wody i odprowadzania ścieków
w związku z obowiązkiem opracowania jednego regulaminu dla danej gminy, który będzie
obowiązywał wszystkie przedsiębiorstwa wodociągowo- kanalizacyjne działające na  terenie
gminy Dolsk. Projekt dokumentu wymaga zatwierdzenia w formie uchwały i przesłania
do zaopiniowania organowi regulującemu tj. Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki
Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. Ustalono, że w pierwszym
tygodniu lipca zostanie zakończone opracowywanie projektu regulaminu, który ponownie
trafi na posiedzenie komisji w celu jego przedstawienia.

Kolejnym punktem spotkania było omówienie wniosków, które wpłynęły do UMIG,
a dotyczyły rozbudowy oświetlenia drogowego w poszczególnych miejscowościach.
M. Gogół przedstawił członkom komisji zestawienie wszystkich wniosków, które wpłynęły
go Urzędu – w sumie jest ich 33 i po krótce je zreferował.
Przewodniczący komisji J. Kaczmarek wyraził opinię komisji w temacie rozbudowy
oświetlenia, że do momentu całkowitej spłaty zobowiązania z tytułu zmodernizowanego
poprzednio oświetlenia nowe inwestycje w tym temacie nie będą realizowane. Obecnie
nie ma żadnych środków finansowych zabezpieczonych w budżecie na postawienie nowych
punktów świetlnych. Ponadto wnioski dotyczące rozbudowy oświetlenia drogowego
na ul. Śremskie Przedmieście w Dolsku zostały rozpatrzone negatywnie.
Na  pytanie  odnoście  realizacji  tematu  równania  dróg,  M.  Gogół odpowiedział,  że  sprzęt
obecnie pracuje w Ostrowiecznie i Dolsku, a w kolejnych dniach prace będą prowadzone
w następnych miejscowościach.
Ilość gruzu została ograniczona z 2000 Mg do 1750 Mg, a równanie dróg realizowane
jest dopiero teraz, gdyż zatwierdzenie protokołów, przekazanie  i późniejsze ogłoszenie
przetargu wymaga upływu odpowiedniego czasu.
Następnie został poruszony temat rurociągu i odprowadzenia wody z prywatnej posesji
w Księginkach.
Zgodnie z ustaleniami poczynionymi na poprzednich posiedzeniach i lustracji terenu
przeprowadzonej w dniu 7 marca 2018 roku, właściciele gruntów byli zobowiązani
do przeprowadzenia prac polegających na założeniu studni z ostojnikiem oraz
na przeprowadzeniu rur przez działki do rowu otwartego lub do studzienki z ostojnikiem
w terminie do 30.04.2018 r. Rada Miasta i Gminy w Dolsku miała być informowana
o porozumieniu stron i wykonaniu prac, a do tej pory prace zostały wykonane na jednej
działce. Radna J. Pawełczyk zadała, pytanie czy można wydać decyzję nakazującą
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przeprowadzenie prac? M. Gogół. oświadczył, że wiąże się to z powołaniem biegłego,
co wygeneruje dodatkowe koszty z budżetu gminy.

Kolejnym poruszonym tematem była planowana inwestycja, polegająca na budowie
sieci światłowodowych w Wielkopolsce w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa
(POPC2), którą chce przeprowadzić firma  INEA S.A. M. Gogół przedstawił zebranym
mapkę z zakresem prac i planem sieci w poszczególnych miejscowościach. Linia obejmuje
następujące wioski: Lubiatówko, Ostrowieczko, część Ostrowieczna i Lubiatowa, Trąbinek,
Mełpin, Gawrony, części Międzychodu i Drzonku, Wieszczyczyn. Kotowo, Dolsk
ul. Krupczyn i ul. Polna.
Inwestor sam przedstawił zakres rozbudowy sieci szerokopasmowej dla danego obszaru.
Do UMIG wpłynęło pismo z prośbą o obniżenie kosztów jakie firma INEA S.A. będzie
ponosić w związku z wbudowaniem urządzeń w pasach drogowych dróg gminnych. Na dzień
obecny koszty te kształtują się na poziomie 20,00 zł za wbudowanie urządzeń poza terenem
zabudowanym, a 25,00 zł w terenie zabudowanym. M. Gogół poinformował, że obniżenie
stawek za umieszczenie urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej w pasie drogowym dróg
może zachęcić inwestora do rozszerzenia planów budowy sieci szerokopasmowych na danym
obszarze. Minister Cyfryzacji rekomenduje aby wysokość stawek była uzależniona
od kategorii drogi. Skoro dla najwyższej kategorii dróg czyli dróg krajowych i autostrad
ustalono opłaty na poziomie 20 zł/m2/rok proponuje się aby dla dróg wojewódzkich opłata
nie przekraczała 15 zł/m2/rok, dla dróg powiatowych 10 zł/m2/rok a dla dróg gminnych
5zł/m2/rok. Realizacja tego projektu w przedstawionym zakresie możliwa jest po obniżeniu
stawki za wbudowanie urządzeń w pasie drogowym. Radny J. Kaczmarek zauważył,
że obniżenie stawki jest możliwe jeżeli przez całą gminę zostanie przeprowadzona budowa
sieci internetu szerokopasmowego, nie tylko w wybranych wioskach.

Sekretarz M. Godawa poinformowała radnych, że zostały ustalone pomiędzy
jednostkami gminy kompetencje odnośnie obiektu gminnego w Mszczyczynie, ul. Szkolna 4.
Pomieszczenia użytkowane przez przedszkole w Mszczyczynie zostały pod zarządem
Dyrektora przedszkola L. Dułacz, administratorem całego budynku wraz z pomieszczeniem
świetlicy będzie UMiG, a utrzymanie części mieszkalnej i ogrzewanie całości należeć będzie
do - ZGK w Dolsku. Budynek w Małachowie został cały w zarządzie Dyrektora Przedszkola.
Budynek ten nie mógł być przekazany w zasób ZGK w Dolsku, gdyż kolidowałoby
to z rozliczeniami finansowymi.

Przewodniczący Komisji J. Kaczmarek zauważył, ze budynek ten powinien zostać
wyremontowany, a  z pomieszczeń na górze budynku wydzielone mieszkania za które byłyby
pobierane czynsze.

Sekretarz M. Godawa poinformowała, że na dzień obecny dyrektor ZGK w Dolsku
nie podsiada środków finansowych , które mógłby przeznaczyć na remont tych pomieszczeń.

Radny H. Szczepaniak wysunął propozycję aby wydzierżawić pomieszczenia
na piętrze budynku i  z przeprowadzonego we własnym zakresie remontu rozliczać czynsz.
Nie ekonomiczne jest aby przedszkole ponosiło  wszystkie koszty zawiązane
z funkcjonowaniem budynku, jeżeli korzysta tylko z pojedyńczych pomieszczeń.

Przystąpiono do omówienia uchwał, które będą przedmiotem obrad najbliższej sesji
Rady Miasta i Gminy w Dolsku w dniu 25.6.2018.

Projekt uchwały w sprawie w sprawie: uchylenia uchwały Nr XXXVII/230/17 Rady
Miasta i Gminy Dolsk z dnia 25 października 2017 r. w sprawie ustalenia stawek dotacji
przedmiotowych na realizację zadań prowadzonych w formie gospodarki pozabudżetowej
na 2018 r. przedstawiła Zastępca Kierownika Referatu Finansowego M. Woroch.
Uchwała nr XXXVII/230/17 z dnia 25 października 2017 r. w sprawie ustalenia dotacji
przedmiotowej na realizację zadań prowadzonych w formie gospodarki pozabudżetowej
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na 2018 r. regulowała stawkę dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej
na rok 2018 na gospodarkę ściekową, dla której stawki zatwierdzane były przez Radę Gminy.
Zmiana ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym
odprowadzaniu ścieków wprowadza zapis mówiący, że taryfa podlega zatwierdzeniu przez
organ regulacyjny. Organem regulacyjnym zgodnie z ustawą o Wodach Polskich
jest Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie.
Wobec powyższego z dniem 1 czerwca 2018 r. obowiązują taryfy zatwierdzone przez
Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. Należy więc uchylić uchwałę
nr XXXVII/230/17 z dnia 25 października 2017 r. w sprawie ustalenia dotacji przedmiotowej
na realizację zadań prowadzonych w formie gospodarki pozabudżetowej na 2018 r. ponieważ
dotyczy ona nieobowiązujących już taryf uchwalonych przez Radę Gminy.
Radna J. Pawełczyk zauważyła, że zostanie wycofania pół roczna dotacja, która była
zaplanowana w budżecie do ZGK w Dolsku, także kwota ok 30.000 zł pozostaje
niewykorzystana.
Następnie M. Woroch przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej
miasta i gminy na 2018 rok.
Zwiększone zostały planowane dochody w rozdziale 75814 w § 2010 (dotacje celowe
otrzymane z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej
oraz innych zadań zleconych gminie (związkom gmin, związkom powiatowo - gminnym)
ustawami o kwotę 5 589,08 zł tytułem otrzymania dotacji celowych na sfinansowanie zadań
wynikających z ustawy – Prawo o aktach stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz
ustawy o dowodach osobistych. W rozdziale 85295 Pomoc społeczna  pozostała działalność:
- zwiększa się planowane dochody w § 0970 (wpływy z różnych dochodów) o kwotę
2 000,00 zł  tytułem otrzymania darowizn na pokrycie kosztów wycieczki organizowanej
przez Miejsko-Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Dolsku.
Natomiast wydatki w dziale 750  Administracja publiczna, - zwiększa się planowane wydatki
w § 4010 (wynagrodzenia osobowe pracowników) o kwotę 5 589,08 zł. W rozdziale
dotyczącym pomocy społecznej  85295 Pozostała działalność:
- zwiększa się planowane wydatki w § 4300 (zakup usług pozostałych) o kwotę 2 000,00 zł
z przeznaczeniem na wycieczkę organizowaną przez Miejsko-Gminną Komisję
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Dolsku.
Na wniosek sołectwa Ostrowieczno dokonuje się przesunięcia w dziale kultura fizyczna
i sport – pozostała działalność o kwoty 6 789,60 zł z § 4210 (zakup materiałów
i wyposażenia) na § 4300 (zakup usług pozostałych).

Komisja wyraziła pozytywna opinię i  jednogłośnie zaakceptowała kształt
przedstawionych uchwał.
 Wobec braku zapytań radnych, Przewodniczący Komisji J. Kaczmarek zakończył
posiedzenie Komisji Rady.

Na tym protokół zakończono.

Dolsk, dn. 21.06.2018r.

Protokolant Przewodniczący  Komisji

Agnieszka Bąk Jarosław Kaczmarek


